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REVISTA PRESEI 

23.05.2017 

• România E BLOCATĂ: Miercuri e GREVĂ și miting de PROTEST 

Activitatea în sistemul instituțional al Administrației Publice Locale va fi oprită miercuri, anunță 
Sindicatul Național al Funcționarilor Publici. 

De asemenea, urmează a fi organizat un miting de protest în fața Camerei Deputaților în ziua în 
care va fi dezbătut proiectul legii salarizării "unitare" în plenul Comisiei pentru muncă și protecție 
socială din Camera Deputaților. 

Angajații din Administrația Publică Locală (APL) sunt nemulțumiți de lipsa unei grile de salarizare 
pentru personalul angajat în APL, neaplicarea deciziei Curții Constituționale nr. 794/2016, precum 
și încălcarea legii nr. 188/1999 privind statutul funcționarilor publici în ceea ce privește salarizarea 
funcționarilor publici, se mai spune în comunicat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Dezbaterile pe Legea salarizării, reluate marţi în plenul Senatului 
 
Parlamentarii vor dezbate şi vota, marţi, în plenul Senatului, proiectul Legii salarizării, continuând 
din punctul în care au rămas cu o zi în urmă, când aceştia s-au ocupat doar de votul pe 
amendamentele respinse la comisie. 
 
Partidele din Opoziţie au cerut retrimiterea la comisie pentru două săptămâni, însă majoritatea 
parlamentară nu a fost de acord. Faţă de forma depusă de PSD în Parlament, raportul Comisiei 
conţine unele modificări, în principal privind creşteri salariale. Astfel, a fost adoptat un amendament 
propus de PNL şi UDMR prin care au fost majorate cu 1.450 lei indemnizaţiile tuturor primarilor şi 
viceprimarilor de oraşe din România, mai puţin pe cele ale primarului şi viceprimarilor generali al 
Capitalei şi cele ale preşedinţilor şi vicepreşedinţilor de Consilii Judeţene.   

 Au fost majorate cu 15% începând cu 1 ianuarie 2018 şi salariile angajaţilor din serviciile 
deconcentrate aflate în subordinea Ministerului Mediului, cu 10% cele ale personalului de 
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specialitate al Consiliului Legislativ şi cu 15% salariile angajaţilor Agenţiei Naţionale de Integritate 
care lucrează cu informaţii clasificate.   

 Salarii mai mari vor avea şi angajaţii ANAF, parlamentarii afirmând că în proiectul iniţial a existat o 
„eroare materială", pentru că aceşti bugetari nu erau introduşi în grila de salarizare a administraţiei 
publice centrale. Amendamentul adoptat înseamnă o majorare cu aproximativ 3.000 de lei pentru 
funcţiile de conducere şi între 100 de lei şi 1.800 de lei pentru funcţiile de execuţie. Majorările au 
venit după o serie de proteste ale angajaţilor ANAF.    

O altă modificare se referă la sporul de 15% pentru persoanele cu handicap, care va fi acordat 
tuturor categoriilor. Au fost adoptate modificări şi pentru personalul din Apărare.  Un amendament 
votat spune că, în caz de deces al unui militar sau poliţist, urmaşii să primească echivalentul a 12 
salarii sau solde ale celui decedat, indiferent de vechimea în muncă a respectivului. În prezent, 
urmaşii celor care au peste 25 de ani vechime, primesc un ajutor cuprins între 15 şi 20 de solde.    

La propunerea ministrului Muncii, Olguţa Vasilescu, Comisia a eliminat şi articolul din legea 
salarizării care prevedea suspendarea, până în 2019, a actualizării pensiilor speciale în funcţie de 
majorarea salariilor, astfel încât măsura va rămâne în vigoare. 
 
(Sursa: Adevarul) 

 

 

• Noua ierarhie a salarizării intră în vigoare la de 1 iunie. Vasilescu: „Salariații trebuie să fie 
într-o anumită grilă, noi exact asta încercăm să corectăm” 
 

La emisiunea ”Punctul de întâlnire”, de la Antena 3, moderatorul Radu Tudor a invitat-o în platou 
pe Lia Olguța Vasilescu. Ministrul Muncii a vorbit despre legea salarizării, care va intra în vigoare 
de la 1 iunie. 

„S-a eliminat plafonul pe ordonatorul de credite și este pe ordonatorul principal de credite, adică 
este fix cum este acum. S-a maid at un comunicat prin care se spune că infirmiera este pusă pe 
același palier cu consilier gradul I de studii superioare din administrația publică centrală. Însă 
infirmiera are coeficientul 1.42, 3350 de lei la care trebuie să ajungă, iar consilierul gradul I are 
2,63 coeficientul, adică 6580 de lei. Sunt tot felul de persoane care inflameaza spiritele care fie nu 
au citit lege, fie sunt rău intenționate și de aceea rugămintea noastră este ca măcar liderii de 
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sindicat locali să se uite cu atenție pe site-urile Senatului și Camerei Deputaților ca să urmărească 
această lege”, a spus Lia Olguța Vasilescu. 

Legea reintroduce un principiu al ierarhizării pe nivel de pregătire profesională și pe nivel de funcții. 

În ceea ce privește administrația publică locală, limita minima este salariul minim pe economie, 
limita maxima este salariul viceprimarului sau al vicepreședintelui de consiliu județean. Salariații 
trebuie să fie într-o anumită grilă, noi exact asta încercăm să corectăm”, a mai precizat ministrul 
Muncii. 

Noua ierarhie a salarizării intră în vigoare la de 1 iunie. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• O. Vasilescu: Administraţiile locale se vor gândi dacă le trebuie acelaşi număr de oameni 

Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat că grila de salarizare pentru administraţia publică 
locală prevăzută în Legea salarizării va determina consiliile locale şi judeţene să analizeze dacă 
mai au nevoie de numărul de angajaţi din prezent sau dacă pot menţine aceleaşi salarii. 

Lia Olguţa Vasilescu a precizat că proiectul Legii salarizării în sectorul public a luat în considerare 
o decizie a Curţii Constituţionale din anul 2010 în care se spunea că sunt permise diferenţele de 
salarizare pentru funcţii similare între diversele unităţi administrativ-teritoriale, cu condiţia să existe 
o limită minimă şi o limită maximă. 

„Cea minimă este, în mod evident, salariul minim pe economie, iar limita maximă este salariul 
viceprimarului sau vicepreşedintelui de consiliu judeţean. Nu există acum primărie în România 
unde primarul să aibă cel mai mare salariu şi nu este în regulă. Salariaţii trebuie să fie într-o 
anumită grilă şi asta am încercat să corectăm”, a precizat ministrul Muncii, la un post de 
televiziune, citat de News.ro. 

În condiţiile în care unităţile administrativ-teritoriale vor putea să stabilească singure nivelul 
salarizării, cu respectarea limitelor prevăzute de Legea salarizării, Vasilescu nu a exclus ca unele 
primării sau consilii judeţene să recurgă la disponibilizări sau la diminuarea unor salarii. 
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„După apariţia acestei legi, dat fiind că coeficientul din administraţia publică locală este destul de 
urcat, sunt absolut convinsă că foarte mulţi primari sau preşedinţi de consilii judeţene sau consilii 
locale şi consilii judeţene vor analiza foarte bine dacă mai au nevoie de acelaşi număr de oameni 
în administraţie. Asta sunt convinsă că se va întâmpla şi cred că asta este temerea, de fapt”, a 
declarat Vasilescu. 

Ea a arătat că în România sunt comune care, în momentul de faţă, nu pot să îşi plătească salariaţii 
din veniturile proprii. „Nu mai vorbim că nu mai pot să construiască un drum, nu mai pot să 
renoveze o grădiniţă pentru că trebuie să dea salariile. Ei bine, toate aceste administraţii se vor 
întinde de acum înainte cât le este plapuma. Îşi permit să dea salarii, le vor da. Nu-şi permit, le vor 
diminua”, a declarat ministrul. 

Olguţa Vasilescu a afirmat că înţelege temerile sindicaliştilor legate de numărul de angajaţi sau de 
nivelul salarizării în administraţia publică locală, însă este necesar ca aceasta să capete dreptul de 
a se gestiona din punct de vedere financiar, ca un prim pas către descentralizare. 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, la Braşov, referitor la protestele anunţate de către 
sindicaliştii din administraţia publică, nemulţumiţi de proiectul Legii salarizării unitare, că acesta 
necesită încă nişte îmbunătăţiri şi că nu poate fi lăsată salarizarea oamenilor, în special a celor din 
administraţia publică locală, "aşa, undeva în aer". 

(Sursa: News.ro) 

 

 

• Lia Olguţa Vasilescu: Impactul Legii salarizării este de 32 de miliarde de lei până în 2020 şi 
43 miliarde până în 2022 
 
Ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, a declarat, la dezbaterea din Senat privind proiectul Legii 
salarizării, că aceasta are ca obiectiv corectarea disfuncţionalităţilor din sistemul de salarizare, 
precizând că noua lege va duce la reducerea numărului de procese generate de legislaţia în 
vigoare privind salarizarea în sectorul public. Vasilescu a estimat că impactul bugetar al Legii 
salarizării va fi de 43 de miliarde de lei până în 2022. 
 
„Parlamentul României a adoptat programul de guvernare care prevede o nouă Lege a salarizării, 
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care prevede creşteri în medie de 56% ale salariilor şi o anvelopă în pus de 32 de miliarde în patru 
ani. Legea era necesară pentru corectarea disfuncţionalităţilor din sistemul de salarizare care 
presupun: nu întotdeauna conducătorul instituţiilor are şi cel mai mare salariu, persoana cu aceeaşi 
pregătire profesională, vechime sau nivel de studii nu are aceeaşi remuneraţie. Funcţiile comune 
gen contabil, şofer sau IT-ist, care se regăsesc în toate instituţiile au nivel de salarizare diferit. În 
baza de jos a piramidei, salariile sunt foarte mici, iar în vârf foarte mari”, a declarat ministrul Muncii.  

În acest sens, Lia Olguţa Vasilescu a afirmat că noua Lege a salarizării prevede o diferenţă între 
administraţia centrală, cea teritorială şi locală, cu salariul cel mai mare pentru şeful de instituţie, 
corectarea disfuncţionalităţilor salariale pe principiul „la muncă egală, salarii egale”, la care se 
adaugă vechimea şi nivelul studiilor.  

„A fost exclus în comisie articolul cu îngheţarea pensiilor speciale, urmând ca o lege separată să 
stabilească modalitatea de calcul a pensiilor”, a explicat Vasilescu.  

Ea a arătat că singura modificare de structură s-a făcut la administraţia publică locală, ca prim pas 
al descentralizării financiare şi administrative în sensul că se dă o limită minimă - salariul minim pe 
economie - şi una maximă - salariul viceprimarului sau vicepreşedintelui de Consiliu Judeţean, al 
căror coeficient apare în lege.  

„Urmează ca salariile să fie stabilite în funcţie de nomenclator şi ierahie de către consiliile judeţene 
şi locale prin hotărâri de consilii judeţene şi consilii locale. Atenţie, nu de primari sau de către 
preşedinţii de consilii judeţene, ci de consilii locale şi judeţene. Uniunea Naţională a Consiliilor 
Judeţene din România, Asociaţia Municipiilor din România, Asociaţia Oraşelor şi Comunelor au 
salutat decizia ca prim pas spre descentralizare şi autonomie locală autentică”, a mai spus 
ministrul Muncii. 

 „Impactul bugetar este de 32 de miliarde de lei până în anul 2020, de 43 de miliarde de lei până în 
anul 2022. Aici nu avem nicio problemă de comunicare cu MFP, aşa cum s-a sugerat. Am spus 
acelaşi lucru şi noi şi Ministerul de Finanţe, încă de la început. În ceea ce priveşte procesele la 
care ne aşteptăm sau nu să apară, tot pentru că s-a discutat în sală despre acest lucru, este 
aproape imposibil să apară atâtea procese cât sunt la ora actuală din păcate în curs la instanţele 
din România tocmai din cauza faptului că Legea salarizării aflată acum în vigoare are foarte multe 
neclarităţi”, a arătat Olguţa Vasilescu. 
 
(Sursa: Adevarul) 
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• Iohannis: Nu poți lăsa salarizarea funcționarilor din administrația publică în aer  

”Sindicaliștii au dreptate dacă sunt îngrijorați și cred că această îngrijorare se va înțelege, iar 
proiectul Legii se va corecta, a declarat, luni, președintele Klaus Iohannis.   

Legea Salarizării este elaborată de Parlament și de Guvern. Ei poartă și răspunderea, dar au și 
oportunitatea să facă un lucru bun și le doresc să facă un lucru bun”, a declarat Iohannis.  

Este important, a afirmat președintele, ca guvernanții să înțeleagă că nu vorbim despre o chestiune 
locală, cu interes pe termen scurt, ci despre o abordare ”foarte mportantă”. 

”Trebuie ca lumea să fie conștientă că nu vorim de un moft politic al cuiva. Este absolut nevoie de 
această stabilitate. Cu cât mai performantă este economia, cu atât ai mari sunt potențialele riscuri. 
Dezechilibrele de acest tip fac parte din categoria riscurilor. Economia românească este într-o 
situație foarte bună, avem oportunitatea unei dezvoltări bune pe mulți ani”, a mai precizat 
președintele.  

Referitor la anunțul ministrului Justiției, Tudorel Toader, cu privire la publicarea numelor celor care 
au vizitat arhiva SIPA, Iohannis susține că, în opinia sa, este ”o inițiativă interesantă” și speră să se 
realizeze. 

(Sursa: Realitatea) 

 

• Soluţia pentru o lege controversată: a intrat în vigoare, dar nu se aplică 

Autorităţile române se "joacă" din nou cu actele normative. Legea risipei alimentare a intrat deja în 
vigoare de o zi, dar nu poate fi aplicată pentru că nu are norme. Iar situaţia se va prelungi până la 
finalul anului, anunţă Ministerul Agriculturii, şi îi cheamă din nou la discuţii pe reprezentanţii 
producătorilor şi pe cei ai marilor lanţuri de magazine. Potrivit legii promulgate anul trecut, 
comercianţii care nu reuşeau să vândă alimentele cu trei zile înainte de expirare erau obligaţi să le 
doneze asociaţiilor umanitare sau să le vândă la 3% din prețul lor. 

La şase luni de la publicarea în Monitorul Oficial a legii privind risipa alimentară, normele de 
aplicare nu au fost adoptate. Şi nici nu vor fi gata prea curând. Ministrul Agriculturii propune o 
amânare a termenului până la finalul anului, printr-o ordonanţă de urgenţă. Între timp, promovează 
un alt program adresat agricultorilor români. 
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Petre Daea, ministrul Agriculturii: „Sigur sunt o serie întreagă de interpretări pe această temă. Noi 
avem în vedere câteva lucruri extrem de importante pe care Ministerul le gestionează şi într-un 
program de viitor cu execuţie zilnică şi cu rezultate pe măsură. Şi anume aceea de a realiza în 
primul rând producţii pentru piaţă şi m-aş referi aici şi la programul de tomate”. 

Legea risipei alimentare a fost intens contestată de industria alimentară încă înainte de 
promulgare. Retailerii care nu reuşeau să vândă alimentele cu 3 zile înainte de expirare erau 
obligaţi să le doneze asociaţiilor umanitare sau să le vândă la 3% din prețul lor. Acestea aveau 
dreptul să le comercializeze ulterior cu 25% din preţul lor, o concurenţă neloială, aşa că au propus 
deja modificări. 

Florin Căpăţână, reprezentantul Asociaţiei Marilor Reţele Comerciale: „Aşteptăm cu nerăbdare şi 
răspunsul autorităţii veterinare competente care să spună care sunt acele ONG-uri care vor prelua 
aceste alimente, cum se vor organiza donaţiile, dacă aceste donaţii vor fi date unor asociaţii 
înregistrate” 

Probleme apar şi în cazul produselor proaspete, cum este carnea. 

Mihai Vişan, reprezentantul Romalimenta: „Dacă am un produs care are 5-6 zile termen de 
valabilitate şi eu, cu 3 zile înainte, trebuie să îl scot de acolo şi să îl dau degeaba, e clar că am 
nişte pierderi, cum este la fel de clar, cum se întâmplă de obicei, pierderile cumva ajung în costuri 
şi în preţul final”. 

În România se aruncă la gunoi în fiecare an aproximativ 2,2 milioane de tone de alimente, în 
special fructe, legume și carne, potrivit datelor industriei alimentare. În prezent, alimentele aflate cu 
trei zile înainte de termenul de expirare sunt vândute în spaţii delimitate. 

Alimentele sunt fie vândute la 50% din costul iniţial, folosite în restaurantele din hipermarket sau 
transformate în produse cum este, spre exemplu, sucul de portocale. 

Un român aruncă anual 76 de kilograme de mâncare, mai bine de jumătate din media europeană. 
Legea privind risipa alimentara nu este singurul act normativ fără norme de aplicare. S-a întâmplat 
la fel, anul trecut, şi în cazul legii cu 50% produse româneşti în magazine. Actul normativ urmează 
să fie modificat în Parlament. 

(Sursa: Digi 24) 
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• Comisia Europeană AVERTIZEAZĂ România: 'Abateri semnificative la obiectivul bugetar' 

Comisia Europeană a transmis luni după-amiază un avertisment cu privire la existenţa unei abateri 
semnificative în 2016 faţă de traiectoria de ajustare pentru obiectivul bugetar pe termen mediu al 
României, se arată într-un comunicat publicat pe site-ul CE, informează România Tv. 

Reprezentanţii instituţiei europene au anunţat că vor cere Consiliului să adopte o recomandare 
pentru ca România să ia măsuri adecvate în vederea corectării abaterii semnificative anunţate de 
către CE. 

Este pentru prima dacă când este iniţiată o asemenea procedură a cadrului de guvernanţă 
economică a Uniunii Europene. 

Autorităţile române vor avea în acest sens oportunitatea de a lua măsuri corective pentru a evita 
deschiderea unei proceduri de deficit excesiv. 

De asemenea, italienii trebuie să facă schimbări catalogate drept "urgente" de către 
Bruxelles. Aceste avertismente fac parte dintr-un raport publicat de executivul european în fiecare 
primăvară, cu recomandările economice pentru cele 28 de state membre ale Uniunii Europene. 

"Tendinţele economice sunt, în linii mari, pozitive şi ar trebui să profităm de această ocazie pentru 
a face ca economiile europene să devină mai competitive, mai reziliente şi mai inovatoare. Ar 
trebui să se acorde prioritate reformelor care pot să îi confere creşterii economice un caracter mai 
incluziv şi care pot să revigoreze productivitatea" a declarat vicepreşedintele Comisiei Europene, 
Valdis Dombrovskis 

Recomandările adresate statelor membre sunt ajustate în fiecare an pentru a reflecta progresele 
înregistrate şi diferitele evoluţii intervenite, însă acestea sunt ferm ancorate în priorităţile mai largi 
definite în discursul anual al preşedintelui Juncker privind starea Uniunii şi în analiza anuală a 
creşterii. Pentru statele membre din zona euro, acestea reflectă, de asemenea, recomandările 
formulate pentru zona euro. Recomandările formulate în cadrul semestrului european sunt 
coerente cu viziunea pe termen mai lung prezentată în Strategia Europa 2020. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.romaniatv.net/
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Potrivit unei estimări preliminare publicate în aprilie de Eurostat, un număr de patru state membre 
ale Uniunii Europene, printre care şi România, au avut un deficit guvernamental (calculat pe baza 
metodologiei ESA, sistemul conturilor europene - n.r.) egal sau mai mare de 3% din PIB. 

Spania a înregistrat un sold negativ de 4,5% din PIB, Franţa un deficit de 3,4% din PIB iar 
România şi Marea Britanie un deficit de 3% din PIB. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Comisia Europeană cere eliminarea șpăgii la doctor 

Acesta este unul dintre capitolele la care România este criticată de către Comisia Europeană în 
ultimele recomandări specifice de țară, ce au fost făcute publice luni. Comisia mai cere României și 
egalizarea vârstei de pensionare la bărbați și femei. 

Care sunt aspectele reclamate de către Comisia Europeană și capitolele unde România nu a făcut 
progrese în pofida recomandărilor de anul trecut: 

• Medicină: S-au realizat unele progrese în reducerea plăților informale din sistemul de 
sănătate și progrese limitate în creșterea disponibilității serviciilor de îngrijire medicală 
ambulatorie (...) sistemul medical este afectat de ineficiență, accesibilitate limitată și 
corupție. În 2016 au fost lansate noi inițiative pentru a îmbunătăți eficiența din punctul de 
vedere al costurilor și integritatea sistemului medical. Cu toate acestea, în absența unei 
strategii privind forța de muncă în sistemul de sănătate, accesul la asistență medicală este 
limitat din cauza deficitului de cadre medicale, zonele rurale fiind cele mai afectate. 

Nivelurile constant scăzute de finanțare și dependența excesivă de asistența medicală 
spitalicească limitează accesul universal la îngrijire de calitate și afectează eficiența 
sistemului de sănătate. În pofida măsurilor de politică recente, corupția rămâne larg 
răspândită, afectând calitatea serviciilor de sănătate publică. Micșorarea plăților informale în 
sistemul medical a fost una dintre sarcinbile trasate României anul trecut, iar Comisia 
notează că România a făcut doar ”unele progrese”. 

• Sărăcia: este în scădere, dar persistă inegalități mari în materie de venituri. România are 
unul dintre cele mai ridicate niveluri de inegalitate a veniturilor din UE și această inegalitate 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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este în creștere, parțial din cauza reducerii efectelor de redistribuire ale sistemelor fiscale și 
de transferuri. Deși rata sărăciei este în scădere, sărăcia și excluziunea socială persistă în 
rândul tinerilor, familiilor cu copii, persoanelor cu handicap, romilor, populației rurale și 
persoanelor inactive. 

• Nivelul sărăciei rămâne printre cele mai ridicate din UE. Situația persoanelor afectate de 
sărăcie s-a îmbunătățit , iar numărul persoanelor afectate de o stare materială extrem de 
precară a scăzut în mod semnificativ în ultimii ani. Cu toate acestea, romii și copiii rămân 
categorii deosebit de afectate de sărăcie sau de excluziune socială. Riscul este ridicat și în 
cazul persoanelor inactive. 

• Rezultatele din domeniul educației și al sănătății rămân nesatisfăcătoare, în special 
pentru categoriile cele mai afectate de sărăcie și excluziune socială. Un nivel scăzut de 
instruire și de sănătate îngreunează, la rândul său, capacitatea de inserție profesională. 
Inegalitatea veniturilor este în creștere și are unul dintre cele mai ridicate niveluri din UE. 
Inegalitatea veniturilor disponibile a crescut progresiv din 2012, înregistrându-se un ecart 
extrem de important în 2015. Cei mai bogați 20 % au un venit de peste opt ori mai mare 
decât venitul celor mai săraci 20%, un raport semnificativ mai mare decât media UE. Există, 
de asemenea, diferențe mari între regiuni și un decalaj profund între mediul urban și cel 
rural. 

• Mediul de afaceri: S-a îmbunătățit, dar persistă unele deficiențe. Acestea privesc 
infrastructura (drumuri), sarcina administrativă, eficiența pieței forței de muncă, de sănătate 
și de educație.Problemele legate de corupție și de guvernanța în sectorul public se numără 
printre principalele încercări cu care se confruntă mediul de afaceri. 

• Dezvoltarea comerțului electronic: Este îngrădită de lipsa de protecție a consumatorilor. 
Deși comerțul electronic ar putea fi o poartă de acces către noi piețe și către oferte mai 
ieftine, rata de participare la tranzacții online a consumatorilor (12 % în România, față de 55 
% în UE) și a IMM-urilor din România (7 % față de 17 % în UE) rămâne una dintre cele mai 
scăzute din UE. În pofida progreselor înregistrate în ultimii 2 ani, condițiile nefavorabile 
consumatorilor rămân un obstacol. Proporția românilor care semnalează clauze contractuale 
abuzive și costuri neprevăzute impuse de comercianții cu amănuntul este de două ori mai 
mare comparativ cu a altor europeni. De asemenea, prevalența practicilor comerciale 
neloiale este mai mare decât media UE. Asigurarea efectivă a respectării normelor în mediul 
digital este în continuare îngrădită de capacitatea slabă a instituțiilor responsabile cu 
asigurarea respectării legislației. 

• Corupție: Aceasta persistă la toate nivelurile și rămâne un obstacol în calea desfășurării de 
activități economice. Corupția este recunoscută pe scară largă drept o problemă majoră în 
România, după cum se arată cu regularitate în sondajele de percepție. Problemele legate 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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de corupție și de guvernanța în sectorul public se numără printre principalele încercări cu 
care se confruntă mediul de afaceri, încetinind creșterea economică. Ireversibilitatea 
progreselor realizate în lupta împotriva corupției a fost recent periclitată. Bilanțul rezultatelor 
obținute de România sugerează caracterul ireversibil tot mai pronunțat al reformelor, în 
condițiile în care au fost instituite o serie de garanții interne menite să împiedice o inversare 
bruscă a acestei evoluții. Cu toate acestea, la 31 ianuarie 2017, în cadrul unei proceduri de 
urgență, Guvernul a adus o serie de modificări Codului penal care afectează lupta împotriva 
corupției. Deși aceste modificări au fost abrogate printr-o ordonanță de urgență ulterioară, 
emisă de Guvern la 5 februarie a.c., ambele ordonanțe sunt în curs de examinare în cadrul 
Parlamentului. Astfel de inițiative riscă să pună sub semnul întrebării progresele deja 
realizate în ultimii 10 ani în acest domeniu. 

• Potențialul forței de muncă: În 2016 au fost inițiate reforme ample, însă potențialul 
neutilizat al forței de muncă limitează creșterea economică. Serviciul public de ocupare a 
forței de muncă a fost consolidat, iar politicile active privind piața forței de muncă sunt în 
prezent mult mai bine orientate către grupurile inactive. Cu toate acestea, ocuparea forței de 
muncă și ratele de activitate în rândul femeilor, persoanelor slab calificate, tinerilor, 
persoanelor cu handicap și romilor rămân sub media UE. Rata scăzută a șomajului este, 
prin urmare, însoțită de una dintre cele mai ridicate rate de inactivitate din UE. Munca fără 
forme legale continuă să fie larg răspândită, ceea ce determină, de asemenea, o reducere a 
ofertei de forță de muncă și a veniturilor fiscale. Nu au fost încă adoptate prevederi de 
egalizare completă a vârstei de pensionare pentru femei și bărbați. 

Raportul Comisiei Europene privind România este disponbil integral aici. 

http://storage07transcoder.rcs-rds.ro/storage/2017/05/22/779486_779486_2017-european-
semester-country-report-romania-ro.pdf 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

• Federația Patronatelor din Turismul Românesc lansează programul Litoralul pentru toți 

Federația Patronatelor din Turismul Românesc (FPTR) a lansat luni programul "Litoralul pentru 
toți", ediția de primăvară, care se va derula până la 18 iunie, conform unui comunicat 
remis Agerpres. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://storage07transcoder.rcs-rds.ro/storage/2017/05/22/779486_779486_2017-european-semester-country-report-romania-ro.pdf
https://www.agerpres.ro/
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Potrivit FPTR, pentru a veni în sprijinul turiștilor, lansarea acestei ediții beneficiază de aceleași 
tarife din ediția de toamnă 2016. Tarifele lansate prin programul special "Litoralul pentru toți" sunt 
mai mici cu până la 50% față de cele din vârf de sezon, iar hotelierii au pus la dispoziție locuri la 
tarife reduse pentru cel puțin 5.000 de turiști. 

rifele maxime pentru zona Mamaia — Constanța — Eforie, ajung în aceasta ediție (sejur 6 
nopți/persoana) până la 205 lei la hotel de o stea, 235 lei la hotel 2 stele și 265 lei la hotel 3 stele, 
fără mic dejun. Cu mic dejun tarifele vor fi de 315 lei la Hotel de 2 stele, 425 lei la Hotel 3 stele, 
485 lei la Hotel de 4 stele și 605 lei la hotel de 5 stele. 

În sudul litoralului (stațiunile Costinești, Olimp, Neptun, Jupiter, Cap Aurora, Venus, Saturn, 
Mangalia, 2 Mai, Vama Veche), tarifele ajung în această ediție (sejur 6 nopți/persoană) până la 159 
lei la hotel de o stea, 179 lei la hotel de 2 stele, 199 lei la hotel de 3 stele, fără mic dejun, respectiv 
la 269 lei la hotel de 2 stele, 329 lei la hotel de 3 stele, 379 lei la hotel de 4 stele și 469 lei la hotel 
de 5 stele, cu mic dejun. 

Până în prezent s-au înscris în program 12 hoteluri din toate stațiunile de pe litoral, care pun la 
dispoziție 1.450 de locuri pe serie, ceea ce înseamnă că aproximativ 5.000 de turiști vor putea 
beneficia de vacanțe, la tarife reduse, pe litoralul românesc. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

• ULTIMA ORĂ - ISIS revendică atentatul terorist din Manchester 

Gruparea Stat Islamic a revendicat în urmă cu puțin timp atentatul terorist din Manchester, 
spunând că acesta reprezintă „doar începutul” atacurilor ISIS, anunță presa internațională. 

Într-un clip video postat pe internet, membrii grupării spun că acesta este doar unul dintre atacurile 
teroriste care vor continua. 

„În numele tuturor, în numele celui Atotputernic. Acesta este doar începutul. Leii Statului Islamic ai 
Irakului şi al-Sham vor continua să atace cruciaţii. Trăiască Allah! Trăiască Allah!”, se arată în 
mesajul grupării. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Cel puțin 19 morţi şi 59 de răniţi s-au înregistrat în explozia de luni seară de la arena de concerte 
din Manchester. Un atentator sinucigaş a detonat o încărcătură explozivă atunci când lumea ieşea 
de la concertul artistei Ariana Grande. 

Suporterii ISIS au celebrat online pe tot parcursul nopții atentatul de la Manchester Arena. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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